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 Ersättare 

Stefan Bergen (M) 

Monica Nordin (M) 

Sigurd Mattsson (C) 

Barbro Andin Mattsson (C) 

 

Övriga deltagare Administrativ chef Karin Höglund, sekreterare 

Justerare Ulf Nyman (M) och Kristoffer Kavallin (MP) 

Justeringens plats och tid Digital justering, 2023-06-05 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

  
Paragrafer §§ 70-84 

 Karin Höglund   

 Ordförande 

   

 Annelie Wallberg   

 Justerare 

   

 Ulf Nyman (M) och Kristoffer Kavallin (MP)   
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ANSLAGSBEVIS 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Forum Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-05-29 

Datum för anslags upprättande 2023-06-05 

Datum för anslags nedtagande 2023-06-27 
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Underskrift 

  

 Karin Höglund  
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Kommunfullmäktige håller en tyst minut för att hedra minnet av Làszlò 

Gönczi (MP) som avlidit. Kommunfullmäktiges ålderspresidient Marit 

Holmstrand (S) och kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) 

håller minnestal. 

 

Kungörelse av sammanträdet 

 

Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 19 maj 

2023. Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 19 maj 2023 

i enlighet med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar 

enhälligt att sammanträdet är i laga ordning kungjort.  

 

Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde 

anmälda två frågor och ett medborgarförslag får upptas på dagordningen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Allmänhetens frågestund 

 

Karin Botås ställer följande fråga: 

 

”Vi ser fram emot att ta del av resultatet av förstudien om Färila skola och 

hoppas att den kan utgöra en bra vägledning för vilket eller vilka 

alternativ som det bör satsas på. 

 

Enligt plan skulle förstudien vara färdig i april 

 

När kan förstudien finnas att ta del av? Hur ser du på den fortsatta 

processen och vad krävs för att ett investeringsbeslut ska kunna fattas? 

Tex tidplan för projektering och upphandling? Hur påverkas arbetet av att 

Arbetsmiljöverket bedömer att bristerna i arbetsmiljön på Färila skola 

redan nu är så allvarliga att det finns risk för att personal och elever blir 

sjuka eller skadar sig? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 

 

Ledamöternas korta frågor 

 

Kristoffer Kavallin (MP) ställer en fråga om Sveriges Ekokommuner. 

 

Kommunstyrelsens ordförande 1:e vice ordförande Henrik Karlström 

(SD), tillika Ljusdals representant i Sveriges ekokommuner, svarar på 

svarar på frågan. 
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§ 70 Dnr KS-00009/2022  

Nämndernas detaljbudgetar för 2023 och ELP 2024-
2025 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Nämndernas detaljbudgetar för 2023 läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i november 2022 om nettoramar för 

nämnderna avseende driftbudget samt investeringsbudget för budgetår 2023 

(samt ELP 2024-2025).  

 

Nämnderna har inkommit med detaljbudgetar för 2023 (samt ELP 2024-

2025) till kommunstyrelsen för kännedom. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nämnderna har upprättat 

detaljbudgetar för 2023 inom de nettoramar som kommunfullmäktige 

beslutat om och enligt anvisningar från kommunstyrelsen. Därmed föreslås 

att nämndernas detaljbudgetar läggs till handlingarna. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 81 

Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 40 

Kommunstyrelseförvaltningens 30 mars 2023 

Arbetsmarknads- och socialnämndens budget 27 februari 2023 

Omsorgsnämndens budget 28 februari 2023 

Samhällsservicenämndens budget 21 februari 2023 

Utbildningsnämndens budget 3 februari 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  
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Reservationer 

Jonas Rask- Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh 

(C) och William Våhlberg (C) reserverar sig mot beslutet.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samtliga nämnder 
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§ 71 Dnr KS-00175/2023  

Årsredovisning Inköp Gävleborg 2022 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ljusdals kommun tillstyrker att förbundsdirektionen och dess enskilda 

 ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 

 

2.  Ljusdals kommun tillstyrker att Kommunalförbundets årsredovisning för 

 verksamhetsår 2022 godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 

Inköp Gävleborg är ett kommunalförbund som består av nio medlems-

kommuner varav Ljusdals kommun är en. Fram till 31 december 2019 var 

alla hälsingekommuner medlemmar i Inköp Gävleborg som var det gemen-

samma organet för inköpssamverkan. Inköp Gävleborg övergick efter Gävles 

utträde till att förvalta ingångna gällande avtal. 

 

Kommunalförbundet Inköp Gävleborg upprättar en egen årsredovisning för 

sin verksamhet. Årsredovisningen ska därefter behandlas i varje medlems-

kommun.  

 

Gävle kommun begärde utträde ur förbundet i september 2017. Tidigare 

förbundsordning stadgade att om en av de tio medlemskommunerna begärde 

utträde så skulle kommunalförbundet upplösas. Avtal träffades i december 

2019 mellan Gävle kommun och övriga medlemskommuner innebärande att 

Gävles utträde ur förbundet per 31 december 2019 godkändes tillsammans 

med de ekonomiska villkoren för detta. 

 

Avtalet möjliggjorde också att förbundet kan leva vidare till dess att 

förbundets ingångna avtal löper ut. Förbundets nya roll är bland annat att 

vara avtalsförvaltare av tidigare ingångna avtal och sträva efter att dessa 

inte förlängs. Det praktiska arbetet med avtalsförvaltningen sköts av 

Hälsingekommunerna. Förutom uppdraget att ansvara för 

avtalsförvaltningen har inriktningen varit att på olika sätt minimera 

omfattning och kostnader för den kvarvarande administrationen. 

 

Inköp Gävleborg har upprättat årsredovisning 2022.  
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Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt kommunallagen:  

 

Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 

över kommunal verksamhet som bedrivs i kommunalförbund som 

kommunen är medlem i. Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och 

efterlevnad av uppställda direktiv men också i avseende på övriga 

förhållanden av betydelse för kommunen. 

  

Kommunstyrelsens uppsikt över kommunalförbund och samordnings-

förbund utövas i första hand genom att ta del av: budget och 

verksamhetsplan, delårsrapporter, årsredovisning samt revisorernas 

granskningsrapport. 

 

Utifrån informationen i dessa handlingar samt den uppsikt kommunstyrelsen 

i övrigt utfört under året i form av dialoger med förbundsdirektören är det 

förvaltningens bedömning att verksamheten under 2022 bedrivits på ett 

ändamålsenligt och ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med 

uppställda direktiv. 

 

Jäv 

 

Lena Svahn (S)  och Marit Holmstrand (S) anmäler jäv och deltar inte i 

handläggningen av ärendet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 82 

Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 38 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 27 mars 2023 

Årsredovisning 2022 16 mars 2023 

Revisionsberättelse 2022 16 mars 2023 

Granskning av årsredovisning 16 mars 2023 

Granskning av god ekonomisk hushållning 16 mars 2023 

Protokoll Inköp Gävleborg 16 mars 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 

Akt 

Inköp Gävleborg 
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§ 72 Dnr KS-00011/2023  

Årsredovisning Samordningsförbund Gävleborg 2022 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ljusdals kommun tillstyrker att Samordningsförbund Gävleborgs styrelse 

 och dess enskilda ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 

 

2.  Ljusdals kommun tillstyrker att Samordningsförbund Gävleborgs 

 årsredovisning för verksamhetsår 2022 godkänns.  

Sammanfattning av ärendet 

Samordningsförbund Gävleborg är en fristående juridisk organisation med 

Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Region Gävleborg och kommu-

nerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, Ockelbo, 

Ovanåker, Sandviken samt Söderhamn som medlemmar. Förbundet leds av 

en styrelse som utses av medlemmarna.  

 

Samordningsförbund Gävleborg upprättar en egen årsredovisning för sin 

verksamhet. Årsredovisningen ska därefter behandlas i varje medlems-

kommun.  

 

Samordningsförbundet verkar utifrån Lagen om finansiell samordning av 

rehabiliteringsinsatser (2003:1210) och förbundsordningen som beslutats av 

samordningsförbundets medlemmar. Lagens syfte är att ge lokala aktörer 

möjligheter att utveckla samverkan inom rehabiliteringsområdet och 

samordna gemensamma insatser riktade till personer i behov av samordnad 

rehabilitering samt underlätta en effektiv resursanvändning.  

 

Samordningsförbundet följer även lagen om kommunal bokföring och 

redovisning (2018:597) och kommunallagen (2017:725) i tillämpliga delar. 

 

De verksamheter som förbundet finansierar, kompletterar myndigheternas 

ordinarie verksamhet och bedrivs i huvudsak av dess medlemmar. 

Samordningsförbundens uppgift är i första hand att verka för att medborgare 

ska få stöd och rehabilitering till egen försörjning. I första hand finansierar 

Samordningsförbund Gävleborg insatser som har som mål att personer med 

behov av samordnad rehabilitering får eller närmar sig arbete. 
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Samordningsförbundet stödjer också insatser som syftar till att skapa 

strukturella förutsättningar för att myndigheterna ska kunna samarbeta bättre. 

 

2022 års tilldelning från förbundsmedlemmarna uppgick till 13 320 000 

kronor. Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen bidrog med hälften av 

medlen, Region Gävleborg med en fjärdedel och länets kommuner 

tillsammans med resterande fjärdedel. Ljusdals kommuns insats 

(medlemsavgift) uppgick till 208 000 kronor. Samordningsförbund 

Gävleborg har upprättat årsredovisning 2022.  

 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt Kommunallagen:  

Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 

över kommunal verksamhet som bedrivs i kommunalförbund som 

kommunen är medlem i. Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och 

efterlevnad av uppställda direktiv men också i avseende på övriga 

förhållanden av betydelse för kommunen. 

  

Kommunstyrelsens uppsikt över kommunalförbund och samordnings-

förbund utövas i första hand genom att ta del av: budget och 

verksamhetsplan, delårsrapporter, årsredovisning samt revisorernas 

granskningsrapport. 

 

Utifrån informationen i dessa handlingar samt den uppsikt kommunstyrelsen 

i övrigt utfört under året i form av medlemssamråd är det förvaltningens 

bedömning att verksamheten under 2022 bedrivits på ett ändamålsenligt och 

ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med uppställda direktiv. 

 

Jäv 

 

Ove Schönning (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, §  84 

Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 39 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 18 februari 2023 

Information från Samordningsförbund Gävleborg 31 mars 2023 

Årsredovisning 31 mars 2023 

Revisionsrapport Uppföljande granskning 31 mars 2023 

Revisionsrapport Granskning årsredovisning  31 mars 2023 

Revisionsberättelse årsredovisning 31 mars 2023 

Revisionsberättelse finansiellt 31 mars 2023 

Rapport God ekonomisk hushållning 31 mars 2023 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samordningsförbund Gävleborg 

 

Kommunfullmäktiges protokoll 29 maj 2023
(Signerat, SHA-256 20F90790FAAB362F254B51A3A9A8A6A4F7FACC16ECB3763D7236DD0E0EE4C680)

Sida 13 av 35



 

Kommunfullmäktige 

PROTOKOLL 

Sida 

14(34) 

Datum 

2023-05-29 

 

 

  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 73 Dnr KS-00244/2023  

Brandfarliga och explosiva varor 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Ärendehanteringen av brandfarliga och explosiva varor förläggs till 

 räddningstjänsten i Ljusdals kommun och hanteras i det samverkansavtal 

 ”Förebyggande arbete och insatser” som tecknats med Norrhälsinge 

 räddningstjänst och Kommunalförbundet Hälsingland.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunen fick 2010 ansvar tillstånds- och tillsynshanteringen av explosiva 

varor. 

 

Eftersom det är förhållandevis få ärenden rörande explosiva varor i 

Hälsingland och att det är ett specialiserat område tecknade Ljusdals 

kommun 2017 ett avtal med Kommunalförbundet Hälsingland, KFH,  

rörande hantering av tillstånd samt tillsyn för den del som rör explosiva 

varor enligt Lag (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor och dess 

förordning. 

 

I samband med tecknandet av samverkansavtalet ”Förebyggande arbete och 

insatser” upphörde avtalet som fanns med KFH gällande denna hantering 

och ansvaret återgick till kommunen.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 86 

Samhällsservicenämndens protokoll 18 april 2023, § 45 

Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 6 april 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Samhällsservicenämnden 
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§ 74 Dnr KS-00247/2023  

Taxa gällande provisorisk dödsboförvaltning och 
gravsättning 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Taxa införs för provisorisk dödsboförvaltning och åtgärder som enligt 

 begravningslagen (1990:1144) är ett kommunalt ansvar. 

 

2.  Taxan ska gälla från 1 juli 2023. 

 

3.  Taxan utformas som en timtaxa motsvarande 1,5% av gällande 

 prisbasbelopp (för år 2023, 800 kronor per timme).  

Sammanfattning av ärendet 

Enligt lag har kommunen rätt att begära ersättning från dödsboet i samband 

med provisorisk dödsboförvaltning och gravsättning. 

 

Arbetsmarknads- och socialnämnden föreslår en timtaxa som bygger på hur 

många timmar respektive handläggare lägger ner på ärendet. Priset per 

timme grundar sig på 1,5% av gällande prisbasbelopp.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 89 

Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 25 april 2023, § 97 

Arbetsmarknads- och socialnämndens tjänsteskrivelse 5 april 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Arbetsmarknads- och socialnämnden för verkställande 

Författningssamling 
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§ 75 Dnr KS-00224/2020  

Införande av e-förslag i Ljusdals kommun  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Nuvarande arbetssätt/regelverk för medborgarförslag (KF 26 april 2004, § 

 67) upphävs. Nuvarande regler gäller till dess att nya riktlinjer för e-

 förslag är framtagna och beslutade.  

 

2.  Nya arbetssätt med medborgarförslag, behandlas som E-förslag, införs 

 senast från 1 januari 2024. 

 

3.  Uppföljning och utvärdering görs 12 månader efter införandet. Resultatet 

 ska presenteras för kommunstyrelsen.  

Sammanfattning av ärendet 

Medborgardialoger är en inriktning för att stärka kommunens roll som 

demokratiaktör. Dialogen med medborgarna kan ha sin utgångspunkt, dels 

från kommunen som lyfter ett ämne för synpunkter från medborgarna, dels 

från medborgarna som kommer med idéer och förslag till kommunen på 

områden/saker som de vill förändra i samhället. Ett system för e-förslag är 

ett enkelt och direkt sätt att erbjuda medborgarna en ingång där de kan ta upp 

frågor som är viktiga för dem snarare än att vänta på att förtroendevalda eller 

formella samråd ska fråga dem om i förväg fastställda frågor. Genom e-

förslag ges kontakt med medborgare som vi kan erbjuda ytterligare former 

för dialog. E-förslag är en metod för att engagera medborgarna på ett enkelt 

sätt som komplement till andra dialogmetoder. Det svarar också till Ljusdals 

kommuns mål och uppdrag. 

 

Under mål 11 i Agenda 2030 Hållbart samhälle finns uppdragen; ”Ljusdals 

kommun har ett levande, starkt och engagerat föreningsliv och 

civilsamhälle” och ”Ljusdals kommun främjar förutsättningarna att bo och 

verka i hela kommunen, med hänsyn till skillnader i livsvillkor mellan olika 

tätorter och landsbygden”. Under mål 16 Fredliga och inkluderande 

samhällen finns uppdraget ”Alla förvaltningar inkluderar aktivt berörda 

grupper i demokratiska processer, näringsliv och kommunal verksamhet, och 

använder medborgardialog för att stärka demokratin”.  
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Kommunstyrelseförvaltningen föreslår: 

 

1. Kommunfullmäktiges beslut från 26 april 2004, § 67 gällande införande 

 av medborgarförslag upphävs. 

2. E-förslag införs. 

3. Uppföljning och utvärdering görs 12 månader efter införandet av e-

 förslag.   

 

Arbetsutskottet föreslår: 

 

1. Nuvarande arbetssätt/regelverk för medborgarförslag (KF 26 april 2004, § 

 67) upphävs. 

2. Nya arbetssätt med medborgarförslag, behandlas som E-förslag, införs. 

3. Uppföljning och utvärdering görs 12 månader efter införande 

 

Kommunstyrelsen föreslår: 

 

1.  Nuvarande arbetssätt/regelverk för medborgarförslag (KF 26 april 2004, § 

 67) upphävs. Nuvarande regler gäller till dess att nya riktlinjer för e-

 förslag är framtagna och beslutade.  

2.  Nya arbetssätt med medborgarförslag, behandlas som E-förslag, införs 

 senast från 1 januari 2024. 

3.  Uppföljning och utvärdering görs 12 månader efter införandet. Resultatet 

 ska presenteras för kommunstyrelsen.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 92 

Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 45 

Arbetsutskottets protokoll 21 mars 2023, § 29 

Kommunstyrelsens protokoll 4 april 2023, § 69 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 14 mars 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M), Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD) och Jonas Rask-

Samuelsson (C): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

 

Kristoffer Kavallin (MP): Ärendet ska återremitteras i första hand. I andra 

hand yrkas att utvärderingen ska vara färdig innan medborgarförslag 

avskaffas.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 

Kavallins återremissyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

avslår detta. Ärendet ska således avgöras vid dagens sammanträde.  

 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens beslutsförslag nummer 1 mot 

Kristoffer Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller kommunstyrelsens förslag.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

beslutsförslag nummer 2.  Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller förslaget.  

 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 

beslutsförslag nummer 3.  Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller förslaget.  

Reservationer 

Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet. 

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen för verkställande 
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§ 76 Dnr KS-00273/2023  

Medborgarförslag med önskemål om ny parkerings-
plats längs Grangatan i Ljusdal 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till kommunstyrelsen för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om ny parkeringsplats 

längs Grangatan i Ljusdal. Förslagsställaren skriver att många grannar som 

bor på Grangatan, Aspgatan och Furugatan har samma oro och problem med 

trånga och smala gator på grund av all parkering längs dessa vägar. En 

önskvärd lösning på detta problem är att skapa en parkeringsyta längs hela 

Grangatan i skogen bakom Aspgatan.  

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till kommunstyrelsen 

för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 

Förslagsställaren  
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§ 77 Dnr KS-00277/2023  

Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en fotbollsplan 

centralt i Järvsö.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Med bakgrund av att allt fler barn blir stillasittande och inte  håller på med 

spontanidrott på fritiden tycker jag att det skulle finnas en fotbollsplan 

(konstgräs) i Järvsö för barn och ungdomar. Det ska inte vara en plan där 

man spelar seriespel utan en plan dit barnen kan cykla eller gå till efter 

skolan och spela. 

 

Järvsö BK fick en otroligt fin anläggning i Skästra för ett par år sedan, men 

den är för avsides för att barnen själva ska kunna ta sig dit och spontanspela. 

 

Jag har två förslag på placeringar, med det som jag anser vara bäst som 

nummer ett. 

 

1. Bredvid pumptracken och Anders-Pers padel. Det skulle vara en optimal 

plats. Där finns det aktiviteter för hela familjen. Gillar man inte att cykla så 

kan man spela fotboll. Det som är bra med den platsen  är att det nästan alltid 

finns en vuxennärvaro i form av cyklister, padelspelare och de som fikar. Det 

tror jag bidrag till en bra miljö för alla. 

 

2. I samarbete med Järvsö IF borde det gå att få till en fotbollsplan i 

anslutning till Strandvallen. Det hade varit riktigt bra att samla många 

aktiviteter på en plats och kunna dra nytta av varandra; padel, hockey, 

friidrott och fotboll. Även här finns det också ofta en vuxennärvaro vilket 

stärker tryggheten."  
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Beslutsunderlag 

Medborgarförslag    

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 

för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Kommunstyrelsen 

Förslagsställaren  
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§ 78 Dnr KS-00010/2022  

Medborgarförslag gällande arbetsscheman inom 
äldreomsorgen 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget anses besvarat.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om arbetsscheman inom äldreomsorgen har inlämnats 

till  kommunfullmäktige. 

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Det finns många problem inom äldreomsorgen, ett av dem är dåliga 

scheman med delade turer. Anställda inom äldreomsorgen har på många håll 

en tuff arbetsmiljö, de äldre blir allt äldre och därmed växer ett större 

vårdbehov över hela dygnet och bemanningen måste förbättras. 

 

Delade turer är en arbetsform som innebär att arbetspasset styckas upp i två 

delar med flera timmars uppehåll mellan passen. Tillsammans med den tid 

uppehållet varar mellan passen blir den faktiska arbetsdagen mycket lång 

upp till 15 timmar från att man börjar tills man slutar. Att lösa barnomsorg 

för ensamstående med dessa arbetsförhållanden är knappast en lätt uppgift. 

 

Denna arbetsform infaller oftast varannan helg i schemat och är rena 

slaveriet. Att tillägga jobbar man oftast dagen före och efter. Delade turer är 

ett arbetsmiljöproblem med negativ påverkan på hälsan i form av stress, 

trötthet och dålig återhämtning mellan passen. 

 

Ett första steg till en bättre och attraktivare arbetsmiljö för oss 

välfärdsarbetare som varje dag vårdar, tar hand om och ger livskvalité åt 

våra gamla och svaga i samhället är att Ljusdals kommun plockar bort dessa 

eländiga turer en gång för alla! 

 

Det måste till en förändring där hållbara scheman skapar bättre arbetsvillkor 

och jämställdhet." 
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Kommunfullmäktige beslutade 31 januari 2022, § 14 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 

yttrande. 

 

Omsorgsnämnden föreslår att medborgarförslaget ska bifallas under 

förutsättning att omsorgsnämnden får motsvarande tillskott till sin budget. 

I sitt yttrande skriver nämnden att idag finns dessa delade turer på lördagar 

och söndagar oftast varannan helg. Det största skälet är att skapa heltids-

tjänstgöring. Om enheten skulle anställa fler personer skulle ett antal 

arbetspass per månad bli över och måste då flyttas, oftast då samma dagar 

som andra enheter också har personer över. Det krävs en hel del logistik för 

att erbjuda scheman med heltider, det krävs dock att medarbetare kan och 

har möjlighet att förflytta sig. 

 

I arbetet för att skapa heltider behöver arbetet fortsätta på en mer över-

gripande nivå. Idag finns ett pågående arbete ”Heltidsresan”. För att på 

verksamhetsnivå underlätta diskuteras flexibel arbetstidsförläggning. Idag 

finns ett avtal. 

 

Omsorgsnämnden är positiv till att fortsätta arbeta för hållbara scheman, 

bättre arbetsvillkor och jämställdhet. 

 

För att åstadkomma detta behövs samarbete mellan nämnderna, kostnader 

för bättre scheman och behov av andra resurser måste analyseras. 

 

Förvaltningen har gjort en bild av kostnader för att avskaffa delade turer 

beroende på hur man använder resurspass i verksamheterna. Den mest 

realistiska kostnaden är cirka 8 500 000 kronor.   

           

Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att Heltidsresan 

som nu pågår innebär att alla ska ha heltid den 1 oktober 2023. 

 

När detta blivit klart ska scheman läggas så att de fungerar. Fram till dess är 

det svårt att påbörja arbetet med att ta bort delade turer. 

 

Framtid Ljusdal driver frågan att delade turer bör tas bort och detta kommer 

ses över framgent.           

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses besvarat. 

 

Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget ska anses besvarat. 
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Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 102 

Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 55 

Förslag till beslut 18 april 2023 

Yttrande från omsorgsnämnden 22 juni 2022 

Kommunfullmäktiges protokoll 31 januari 2023 

Medborgarförslag 17 januari 2022 

Yrkanden 

Lena Svahn (S), Solange Nordh (C), Jonas Rask Samuelsson (C) och Irène 

Jonsson (S): Medborgarförslaget avslås. 

 

Kristoffer Kavallin (MP): Medborgarförslaget bifalles.  

 

Maud Jonsson (L), Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Marie-

Louise Hellström (LB) och Henrik Estander (L): Medborgarförslaget anses 

besvarat.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller Lena Svahns m fl yrkande. 

 

Omröstning begärs. 

 

Ordföranden utser Lena Svahns m fl yrkande till huvudförslag.  

 

För att utse motförslag till huvudförslaget ställer ordföranden Maud Jonssons 

m fl yrkande mot Kristoffer Kavallins yrkande. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutat utse Maud Jonsons m fl yrkande till motförslag. 

 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 

 

Ja-röst för Lena Svahns m fl yrkande, Nej-röst för Maud Jonssons m fl 

yrkande.  
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Omröstningsresultat 

Med 21 Nej-röster mot 18 Ja-röster, 1 avstår från att rösta, har 

kommunfullmäktige beslutat enligt Maud Jonssons m fl yrkande.  

Reservationer 

Kristoffer Kavallin (MP), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 

Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt 

(V), Pia Hedblom (V), Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena 

Svahn (S), Sawsan Ghazal (S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), 

Kristina Michelson (S), Walle Olsson (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar 

Eriksson (S), Sara Cedenman (S) och Jan Nordlinder (S) reserverar sig mot 

beslutet. 

 

Centerpartiet lämnar skriftlig reservation: 

 

Centerpartiet tycker att när det pågår ett arbetssätt Brobygget för att komma 

till rätta med arbetsscheman (delade turer) inom äldreomsorgen ska inte 

politiken komma in och styra den pågående processen. 

 

Det vore önskvärt att låta experterna vår personal komma fram till ett bra 

förslag, som presenteras för politiken i Ljusdals kommun. Just nu arbetar 

personalgrupperna väldigt hårt i Brobygget med att hitta lösningar och att 

alla anställda får vara delaktiga i processen. Centerpartiet anser att det är 

viktigt att hela personalgruppen är delaktiga för att få en bred förankring.   

Centerpartiet ser fram emot en återkoppling från Brobygget och vår 

personal. 

 

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 79 Dnr KS-00091/2023  

Medborgarförslag gällande gemensamma odlingar i 
bostadsområden 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget anses besvarat.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om gemensamma 

odlingar i bostadsområden.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 30 januari 2023, § 30 att skicka 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till markhandläggarna för 

yttrande. 

 

Markhandläggaren skriver i sitt yttrande att möjligheten till gemensamma 

odlingar i bostadsområden redan finns i dag. 

 

År 2020 ledde en motion från Oscar Löfgren (V) om att ”upplåta kommunal 

mark för odling” till ett arbete där kommunen såg över intresset för små-

skalig odling. Intresseundersökningen visade att det fanns ett intresse för 

odlingslotter och kommunen erbjuder nu områden för småskalig odling i 

Ljusdal och Färila. 

 

Kommunen arrenderar ut mark till föreningar som ansvarar för odlingarna, 

det kan handla om att flera grannar går ihop och startar en odlarförening eller 

att en befintlig förening arrenderar mark och ställer i ordning odlingslotter 

för sina medlemmar. Förutom de utpekade områdena har man möjlighet att 

komma med egna förslag på var man vill odla så tittar vi på förutsättningarna 

för området. 

 

AB Ljusdalshem har också på flera av sina fastigheter upplåtit mark för 

odlings-lotter till sina hyresgäster, om man är hyresgäst hos Ljusdalshem är 

man välkommen att höra av sig till dem för att se över möjligheten i området 

man bor i.          
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Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att efter en motion 

2020, med just dessa önskemål, har Ljusdalshem idag upplåtit mark på flera 

av sina fastigheter för odlingslotter till sina hyresgäster.  

 

Även kommunen arrenderar ut mark till föreningar där det också finns 

möjlighet att odla. Finns förslag på ytterligare platser, förutom de redan 

utpekade områdena, så ser kommunen över förutsättningar för den platsen. 

 

Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 104 

Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 57 

Förslag till beslut 16 mars 2023 

Yttrande från markhandläggaren 10 mars 2023 

Kommunfullmäktiges protokoll 30 januari 2023, § 30 

Medborgarförslag 30 januari 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 
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§ 80 Dnr KS-00231/2023  

Val av ersättare i världsarvsrådet efter Thomas 
Evensson (M)  

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Fyllnadsval sker vid nästkommande sammanträde.  

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige har entledigat Thomas Evensson från uppdraget som 

ersättare i Världsarvsrådet. Fyllnadsval ska därför göras.  

 

Beslutsexpediering 

Akt  
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§ 81 Dnr KS-00111/2019  

Val av representant till Fågelsjö Gammelgård Bortom 
Åa ekonomisk förening (1) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1.  Pernilla Färlin (M) väljs till representant i Fågelsjö Gammelgård Bortom 

 Åa ekonomisk förening.  

Sammanfattning av ärendet 

Ny representant till Fågelsjö Gammelgård Bortom Åa ekonomisk förening 

ska väljas.  

Yrkanden 

Lars Molin (M): Pernilla Färlin (M) väljs till representant i Fågelsjö 

Gammelgård Bortom Åa ekonomisk förening.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins 

yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Pernilla Färlin 

Förtroendemannaregister 

Fågelsjö Gammelgård Bortom Åa Ekonomisk förening 
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§ 82 Dnr KS-00291/2023  

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
utredningen av Färila skola. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande Pernilla Färlin (M) om utredningen av Färila skola. 

 

Följande frågor ställs: 

 

1.  När fattades beslut om att utreda en nybyggnation? 

2.  När får kommunstyrelsen ta del av förstudie och förslag? 

3.  Är det rimligt att det tar så lång tid att åtgärda skollokaler att Ljusdals 

 kommun riskerar vite? 

 

Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan: 

 

"1. Uppdraget gavs av förra styret, och det var ett uppdrag om renovering 

eller renovering med tillbyggnad. Inget uppdrag gavs om någon nybyggna-

tion utan det har tydligen tillkommit under vägens gång. Jag blev mycket 

förvånad över att det ens fanns med ett förslag då uppdraget inte var detta.  

 

2. Under morgondagen kommer förstudien att bli offentlig handling. Tanken 

var att vänta till dess att vi hade något mer förslag, eftersom det vi har fått 

hittills innebär att den renoveringen skulle vara nästan lika dyr som en 

nybyggnation och det tycker inte vi kan stämma. Vi behöver ha bättre 

förslag. Vi måste också tänka på kommunens ekonomi. Idag har vi en 

inflation och en lågkonjunktur. Vi måste vara rädda om kommunens pengar 

och därför måste det här få ta tid. Vi kan inte fatta förhastade beslut utan väl 

underbyggda beslut när det gäller stora investeringar. När vi nu lämnar detta 

vidare till Ljusdalshem, som kommer att få sköta projekteringen, då kommer 

förstudiens underlag tas hänsyn till i det nya förslaget. Täta uppföljningar 

kommer att göras för att se att arbetet fortskrider och går framåt. 
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3. Det måste kanske få ta tid att åtgärda Färila skola. Vi måste ta hänsyn till 

ekonomin och då får vi lösa de akuta arbetsmiljöproblemen med moduler. 

Det svaret kommer även Arbetsmiljöverket att få." 

 

Debatt äger rum med inlägg från Jonas Rask Samuelsson (C) och Pernilla 

Färlin (M).  

Beslutsunderlag 

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 
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§ 83 Dnr KS-00292/2023  

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) 
om planen för att säkra personalens och elevernas 
arbetsmiljö på Färila skola. Svar 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Frågan anses besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till utbildningsnämndens 

ordförande Henrik Estander (L) om det finns en plan för att säkra 

personalens och elevernas arbetsmiljö på Färila skola. 

 

Jonas Rask-Samuelsson frågar om utbildningsnämndens ordförande kan 

redogöra för situationen med en eventuell åtgärdsplan och om det finns en 

tidplan för densamma för att åtgärda bristerna kring arbetsmiljön på skolan?  

 

Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan: 

 

"Som utbildningsnämndens ordförande är jag medveten om de pågående 

frågorna om arbetsmiljön på Färila skola. Vi i Framtid Ljusdal tar dessa 

frågor på stort allvar och arbetar aktivt för att säkra personalens och 

elevernas arbetsmiljö. Det är av yttersta vikt att komma igång med 

förbättringen av arbetsmiljön på Färila skola för att säkerställa elevernas 

optimala inlärning och välmående.  

 

Jag besökte även skolan i februari i min nya roll som skolkommunalråd för 

att lyssna in ytterligare vilka behov som skolan har. Det finns stora behov av 

renovering och byggnation av skolan. Det är ingen hemlighet att det råder ett 

brådskande behov av omfattande åtgärder för att adressera problemen på 

Färila skola, något som funnits i flera år utan att de olika styren som vi har 

haft har agerat tillräckligt. Och det ska ändras nu. 

 

En underrättelse från Arbetsmiljöverket har skickats till kommunen där flera 

brister beskrivs. Jag medger att situationen är oroande, men jag är övertygad 

om att vi alla är lika angelägna om att åtgärda dessa brister så snart som 

möjligt för att säkra en god arbetsmiljö på skolan. För närvarande arbetar vi 
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med att säkra tillfälliga moduler för mellanstadiet som löser de akuta 

bristerna på skolan. Dessa moduler kan vara på plats tidigast någon gång 

under hösten i och med att en upphandling ska ske och bygglov ska beviljas. 

Därefter krävs leverans av moduler samt indragning av värme, VA, el och 

fiber.  

 

Jag vill betona att Framtid Ljusdal är fullt engagerade i att säkerställa en 

trygg och säker arbetsmiljö för både personal och elever på Färila skola. Vi 

tar denna fråga på största allvar och kommer att vidta åtgärder för att skapa 

en långsiktigt hållbar skola. En skola som ger lärare förutsättningar för att 

lyckas med uppdraget att främja lärande och utveckling hos eleverna."  

Beslutsunderlag 

Fråga från Jonas Rask-Samuelsson 

Propositionsordning 

Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige bifaller detta.  

 

Beslutexpediering 

Akt  
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§ 84 Dnr KS-00297/2023  

Medborgarförslag med önskemål om fler cykelställ i 
tätorterna 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag med önskemål om fler cykelställ i  tätorterna har 

inkommit till kommunfullmäktige.  

 

Förslagsställaren skriver: 

 

"Pga avsaknad av cykelställ i tätorterna och risk för cykelstöld avstår man 

idag många gånger att använda cykeln och tar bilen istället. 

 

För att uppmuntra användning av cykel istället för bil vill jag att kommunen 

sätter  upp ordentliga cykelställ strategiskt placerade (vid ex bilparkeringar) i 

Ljusdal, Järvsö och Färila. Cykelställ som tillåter att låsa fast cykeln i ramen 

(elcyklar). Det ger invånarna en trygghet från cykelstölder vid besök i 

affärer, vårdcentraler, naturområden, restauranger och andra lokaler/områden 

man besöker och vill lämna cykeln ur synhåll ett tag." 

Beslutsunderlag 

Medborgarförslag 

Propositionsordning 

Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhällsservice-

nämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 

detta.  

 

Beslutsexpediering 

Akt 

Förslagsställaren 

Samhällsservicenämnden 
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Kommunfullmäktige håller en tyst minut för att hedra minnet av Làszlò 


Gönczi (MP) som avlidit. Kommunfullmäktiges ålderspresidient Marit 


Holmstrand (S) och kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) 


håller minnestal. 


 


Kungörelse av sammanträdet 


 


Dagens sammanträde har tillkännagivits genom en kungörelse 19 maj 


2023. Kungörelsen har ställts till varje ledamot och ersättare 19 maj 2023 


i enlighet med kommunfullmäktiges beslut. Kommunfullmäktige uttalar 


enhälligt att sammanträdet är i laga ordning kungjort.  


 


Ordföranden frågar om ej kungjorda men till dagens sammanträde 


anmälda två frågor och ett medborgarförslag får upptas på dagordningen. 


Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Allmänhetens frågestund 


 


Karin Botås ställer följande fråga: 


 


”Vi ser fram emot att ta del av resultatet av förstudien om Färila skola och 


hoppas att den kan utgöra en bra vägledning för vilket eller vilka 


alternativ som det bör satsas på. 


 


Enligt plan skulle förstudien vara färdig i april 


 


När kan förstudien finnas att ta del av? Hur ser du på den fortsatta 


processen och vad krävs för att ett investeringsbeslut ska kunna fattas? 


Tex tidplan för projektering och upphandling? Hur påverkas arbetet av att 


Arbetsmiljöverket bedömer att bristerna i arbetsmiljön på Färila skola 


redan nu är så allvarliga att det finns risk för att personal och elever blir 


sjuka eller skadar sig? 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågorna. 


 


Ledamöternas korta frågor 


 


Kristoffer Kavallin (MP) ställer en fråga om Sveriges Ekokommuner. 


 


Kommunstyrelsens ordförande 1:e vice ordförande Henrik Karlström 


(SD), tillika Ljusdals representant i Sveriges ekokommuner, svarar på 


svarar på frågan. 
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§ 70 Dnr KS-00009/2022  


Nämndernas detaljbudgetar för 2023 och ELP 2024-
2025 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Nämndernas detaljbudgetar för 2023 läggs till handlingarna.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade i november 2022 om nettoramar för 


nämnderna avseende driftbudget samt investeringsbudget för budgetår 2023 


(samt ELP 2024-2025).  


 


Nämnderna har inkommit med detaljbudgetar för 2023 (samt ELP 2024-


2025) till kommunstyrelsen för kännedom. 


 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att nämnderna har upprättat 


detaljbudgetar för 2023 inom de nettoramar som kommunfullmäktige 


beslutat om och enligt anvisningar från kommunstyrelsen. Därmed föreslås 


att nämndernas detaljbudgetar läggs till handlingarna. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 81 


Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 40 


Kommunstyrelseförvaltningens 30 mars 2023 


Arbetsmarknads- och socialnämndens budget 27 februari 2023 


Omsorgsnämndens budget 28 februari 2023 


Samhällsservicenämndens budget 21 februari 2023 


Utbildningsnämndens budget 3 februari 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


7(34) 


Datum 


2023-05-29 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


Reservationer 


Jonas Rask- Samuelsson (C), Anna-Karin Zachrisson (C), Solange Nordh 


(C) och William Våhlberg (C) reserverar sig mot beslutet.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samtliga nämnder 
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§ 71 Dnr KS-00175/2023  


Årsredovisning Inköp Gävleborg 2022 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ljusdals kommun tillstyrker att förbundsdirektionen och dess enskilda 


 ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 


 


2.  Ljusdals kommun tillstyrker att Kommunalförbundets årsredovisning för 


 verksamhetsår 2022 godkänns.  


Sammanfattning av ärendet 


Inköp Gävleborg är ett kommunalförbund som består av nio medlems-


kommuner varav Ljusdals kommun är en. Fram till 31 december 2019 var 


alla hälsingekommuner medlemmar i Inköp Gävleborg som var det gemen-


samma organet för inköpssamverkan. Inköp Gävleborg övergick efter Gävles 


utträde till att förvalta ingångna gällande avtal. 


 


Kommunalförbundet Inköp Gävleborg upprättar en egen årsredovisning för 


sin verksamhet. Årsredovisningen ska därefter behandlas i varje medlems-


kommun.  


 


Gävle kommun begärde utträde ur förbundet i september 2017. Tidigare 


förbundsordning stadgade att om en av de tio medlemskommunerna begärde 


utträde så skulle kommunalförbundet upplösas. Avtal träffades i december 


2019 mellan Gävle kommun och övriga medlemskommuner innebärande att 


Gävles utträde ur förbundet per 31 december 2019 godkändes tillsammans 


med de ekonomiska villkoren för detta. 


 


Avtalet möjliggjorde också att förbundet kan leva vidare till dess att 


förbundets ingångna avtal löper ut. Förbundets nya roll är bland annat att 


vara avtalsförvaltare av tidigare ingångna avtal och sträva efter att dessa 


inte förlängs. Det praktiska arbetet med avtalsförvaltningen sköts av 


Hälsingekommunerna. Förutom uppdraget att ansvara för 


avtalsförvaltningen har inriktningen varit att på olika sätt minimera 


omfattning och kostnader för den kvarvarande administrationen. 


 


Inköp Gävleborg har upprättat årsredovisning 2022.  
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Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt kommunallagen:  


 


Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 


över kommunal verksamhet som bedrivs i kommunalförbund som 


kommunen är medlem i. Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och 


efterlevnad av uppställda direktiv men också i avseende på övriga 


förhållanden av betydelse för kommunen. 


  


Kommunstyrelsens uppsikt över kommunalförbund och samordnings-


förbund utövas i första hand genom att ta del av: budget och 


verksamhetsplan, delårsrapporter, årsredovisning samt revisorernas 


granskningsrapport. 


 


Utifrån informationen i dessa handlingar samt den uppsikt kommunstyrelsen 


i övrigt utfört under året i form av dialoger med förbundsdirektören är det 


förvaltningens bedömning att verksamheten under 2022 bedrivits på ett 


ändamålsenligt och ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med 


uppställda direktiv. 


 


Jäv 


 


Lena Svahn (S)  och Marit Holmstrand (S) anmäler jäv och deltar inte i 


handläggningen av ärendet.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 82 


Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 38 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 27 mars 2023 


Årsredovisning 2022 16 mars 2023 


Revisionsberättelse 2022 16 mars 2023 


Granskning av årsredovisning 16 mars 2023 


Granskning av god ekonomisk hushållning 16 mars 2023 


Protokoll Inköp Gävleborg 16 mars 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 


Akt 


Inköp Gävleborg 
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§ 72 Dnr KS-00011/2023  


Årsredovisning Samordningsförbund Gävleborg 2022 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ljusdals kommun tillstyrker att Samordningsförbund Gävleborgs styrelse 


 och dess enskilda ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 


 


2.  Ljusdals kommun tillstyrker att Samordningsförbund Gävleborgs 


 årsredovisning för verksamhetsår 2022 godkänns.  


Sammanfattning av ärendet 


Samordningsförbund Gävleborg är en fristående juridisk organisation med 


Arbetsförmedlingen, Försäkringskassan, Region Gävleborg och kommu-


nerna Bollnäs, Gävle, Hofors, Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, Ockelbo, 


Ovanåker, Sandviken samt Söderhamn som medlemmar. Förbundet leds av 


en styrelse som utses av medlemmarna.  


 


Samordningsförbund Gävleborg upprättar en egen årsredovisning för sin 


verksamhet. Årsredovisningen ska därefter behandlas i varje medlems-


kommun.  


 


Samordningsförbundet verkar utifrån Lagen om finansiell samordning av 


rehabiliteringsinsatser (2003:1210) och förbundsordningen som beslutats av 


samordningsförbundets medlemmar. Lagens syfte är att ge lokala aktörer 


möjligheter att utveckla samverkan inom rehabiliteringsområdet och 


samordna gemensamma insatser riktade till personer i behov av samordnad 


rehabilitering samt underlätta en effektiv resursanvändning.  


 


Samordningsförbundet följer även lagen om kommunal bokföring och 


redovisning (2018:597) och kommunallagen (2017:725) i tillämpliga delar. 


 


De verksamheter som förbundet finansierar, kompletterar myndigheternas 


ordinarie verksamhet och bedrivs i huvudsak av dess medlemmar. 


Samordningsförbundens uppgift är i första hand att verka för att medborgare 


ska få stöd och rehabilitering till egen försörjning. I första hand finansierar 


Samordningsförbund Gävleborg insatser som har som mål att personer med 


behov av samordnad rehabilitering får eller närmar sig arbete. 
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Samordningsförbundet stödjer också insatser som syftar till att skapa 


strukturella förutsättningar för att myndigheterna ska kunna samarbeta bättre. 


 


2022 års tilldelning från förbundsmedlemmarna uppgick till 13 320 000 


kronor. Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen bidrog med hälften av 


medlen, Region Gävleborg med en fjärdedel och länets kommuner 


tillsammans med resterande fjärdedel. Ljusdals kommuns insats 


(medlemsavgift) uppgick till 208 000 kronor. Samordningsförbund 


Gävleborg har upprättat årsredovisning 2022.  


 


Kommunstyrelsens uppsiktsplikt enligt Kommunallagen:  


Kommunallagen (2017:725) stadgar att kommunstyrelsen ska ha uppsikt 


över kommunal verksamhet som bedrivs i kommunalförbund som 


kommunen är medlem i. Uppsikten gäller främst ändamål, ekonomi och 


efterlevnad av uppställda direktiv men också i avseende på övriga 


förhållanden av betydelse för kommunen. 


  


Kommunstyrelsens uppsikt över kommunalförbund och samordnings-


förbund utövas i första hand genom att ta del av: budget och 


verksamhetsplan, delårsrapporter, årsredovisning samt revisorernas 


granskningsrapport. 


 


Utifrån informationen i dessa handlingar samt den uppsikt kommunstyrelsen 


i övrigt utfört under året i form av medlemssamråd är det förvaltningens 


bedömning att verksamheten under 2022 bedrivits på ett ändamålsenligt och 


ekonomiskt tillfredsställande sätt samt i enlighet med uppställda direktiv. 


 


Jäv 


 


Ove Schönning (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, §  84 


Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 39 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 18 februari 2023 


Information från Samordningsförbund Gävleborg 31 mars 2023 


Årsredovisning 31 mars 2023 


Revisionsrapport Uppföljande granskning 31 mars 2023 


Revisionsrapport Granskning årsredovisning  31 mars 2023 


Revisionsberättelse årsredovisning 31 mars 2023 


Revisionsberättelse finansiellt 31 mars 2023 


Rapport God ekonomisk hushållning 31 mars 2023 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samordningsförbund Gävleborg 
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§ 73 Dnr KS-00244/2023  


Brandfarliga och explosiva varor 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Ärendehanteringen av brandfarliga och explosiva varor förläggs till 


 räddningstjänsten i Ljusdals kommun och hanteras i det samverkansavtal 


 ”Förebyggande arbete och insatser” som tecknats med Norrhälsinge 


 räddningstjänst och Kommunalförbundet Hälsingland.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunen fick 2010 ansvar tillstånds- och tillsynshanteringen av explosiva 


varor. 


 


Eftersom det är förhållandevis få ärenden rörande explosiva varor i 


Hälsingland och att det är ett specialiserat område tecknade Ljusdals 


kommun 2017 ett avtal med Kommunalförbundet Hälsingland, KFH,  


rörande hantering av tillstånd samt tillsyn för den del som rör explosiva 


varor enligt Lag (2010:1011) om brandfarliga och explosiva varor och dess 


förordning. 


 


I samband med tecknandet av samverkansavtalet ”Förebyggande arbete och 


insatser” upphörde avtalet som fanns med KFH gällande denna hantering 


och ansvaret återgick till kommunen.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 86 


Samhällsservicenämndens protokoll 18 april 2023, § 45 


Samhällsserviceförvaltningens skrivelse 6 april 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Samhällsservicenämnden 
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§ 74 Dnr KS-00247/2023  


Taxa gällande provisorisk dödsboförvaltning och 
gravsättning 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Taxa införs för provisorisk dödsboförvaltning och åtgärder som enligt 


 begravningslagen (1990:1144) är ett kommunalt ansvar. 


 


2.  Taxan ska gälla från 1 juli 2023. 


 


3.  Taxan utformas som en timtaxa motsvarande 1,5% av gällande 


 prisbasbelopp (för år 2023, 800 kronor per timme).  


Sammanfattning av ärendet 


Enligt lag har kommunen rätt att begära ersättning från dödsboet i samband 


med provisorisk dödsboförvaltning och gravsättning. 


 


Arbetsmarknads- och socialnämnden föreslår en timtaxa som bygger på hur 


många timmar respektive handläggare lägger ner på ärendet. Priset per 


timme grundar sig på 1,5% av gällande prisbasbelopp.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 89 


Arbetsmarknads- och socialnämndens protokoll 25 april 2023, § 97 


Arbetsmarknads- och socialnämndens tjänsteskrivelse 5 april 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Arbetsmarknads- och socialnämnden för verkställande 


Författningssamling 
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§ 75 Dnr KS-00224/2020  


Införande av e-förslag i Ljusdals kommun  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Nuvarande arbetssätt/regelverk för medborgarförslag (KF 26 april 2004, § 


 67) upphävs. Nuvarande regler gäller till dess att nya riktlinjer för e-


 förslag är framtagna och beslutade.  


 


2.  Nya arbetssätt med medborgarförslag, behandlas som E-förslag, införs 


 senast från 1 januari 2024. 


 


3.  Uppföljning och utvärdering görs 12 månader efter införandet. Resultatet 


 ska presenteras för kommunstyrelsen.  


Sammanfattning av ärendet 


Medborgardialoger är en inriktning för att stärka kommunens roll som 


demokratiaktör. Dialogen med medborgarna kan ha sin utgångspunkt, dels 


från kommunen som lyfter ett ämne för synpunkter från medborgarna, dels 


från medborgarna som kommer med idéer och förslag till kommunen på 


områden/saker som de vill förändra i samhället. Ett system för e-förslag är 


ett enkelt och direkt sätt att erbjuda medborgarna en ingång där de kan ta upp 


frågor som är viktiga för dem snarare än att vänta på att förtroendevalda eller 


formella samråd ska fråga dem om i förväg fastställda frågor. Genom e-


förslag ges kontakt med medborgare som vi kan erbjuda ytterligare former 


för dialog. E-förslag är en metod för att engagera medborgarna på ett enkelt 


sätt som komplement till andra dialogmetoder. Det svarar också till Ljusdals 


kommuns mål och uppdrag. 


 


Under mål 11 i Agenda 2030 Hållbart samhälle finns uppdragen; ”Ljusdals 


kommun har ett levande, starkt och engagerat föreningsliv och 


civilsamhälle” och ”Ljusdals kommun främjar förutsättningarna att bo och 


verka i hela kommunen, med hänsyn till skillnader i livsvillkor mellan olika 


tätorter och landsbygden”. Under mål 16 Fredliga och inkluderande 


samhällen finns uppdraget ”Alla förvaltningar inkluderar aktivt berörda 


grupper i demokratiska processer, näringsliv och kommunal verksamhet, och 


använder medborgardialog för att stärka demokratin”.  
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Kommunstyrelseförvaltningen föreslår: 


 


1. Kommunfullmäktiges beslut från 26 april 2004, § 67 gällande införande 


 av medborgarförslag upphävs. 


2. E-förslag införs. 


3. Uppföljning och utvärdering görs 12 månader efter införandet av e-


 förslag.   


 


Arbetsutskottet föreslår: 


 


1. Nuvarande arbetssätt/regelverk för medborgarförslag (KF 26 april 2004, § 


 67) upphävs. 


2. Nya arbetssätt med medborgarförslag, behandlas som E-förslag, införs. 


3. Uppföljning och utvärdering görs 12 månader efter införande 


 


Kommunstyrelsen föreslår: 


 


1.  Nuvarande arbetssätt/regelverk för medborgarförslag (KF 26 april 2004, § 


 67) upphävs. Nuvarande regler gäller till dess att nya riktlinjer för e-


 förslag är framtagna och beslutade.  


2.  Nya arbetssätt med medborgarförslag, behandlas som E-förslag, införs 


 senast från 1 januari 2024. 


3.  Uppföljning och utvärdering görs 12 månader efter införandet. Resultatet 


 ska presenteras för kommunstyrelsen.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 92 


Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 45 


Arbetsutskottets protokoll 21 mars 2023, § 29 


Kommunstyrelsens protokoll 4 april 2023, § 69 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 14 mars 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M), Lena Svahn (S), Henrik Karlström (SD) och Jonas Rask-


Samuelsson (C): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


 


Kristoffer Kavallin (MP): Ärendet ska återremitteras i första hand. I andra 


hand yrkas att utvärderingen ska vara färdig innan medborgarförslag 


avskaffas.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Kristoffer 


Kavallins återremissyrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


avslår detta. Ärendet ska således avgöras vid dagens sammanträde.  


 


Ordföranden ställer kommunstyrelsens beslutsförslag nummer 1 mot 


Kristoffer Kavallins yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller kommunstyrelsens förslag.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


beslutsförslag nummer 2.  Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller förslaget.  


 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelsens 


beslutsförslag nummer 3.  Ordföranden finner att kommunfullmäktige 


bifaller förslaget.  


Reservationer 


Kristoffer Kavallin (MP) reserverar sig mot beslutet. 


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen för verkställande 
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§ 76 Dnr KS-00273/2023  


Medborgarförslag med önskemål om ny parkerings-
plats längs Grangatan i Ljusdal 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till kommunstyrelsen för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om ny parkeringsplats 


längs Grangatan i Ljusdal. Förslagsställaren skriver att många grannar som 


bor på Grangatan, Aspgatan och Furugatan har samma oro och problem med 


trånga och smala gator på grund av all parkering längs dessa vägar. En 


önskvärd lösning på detta problem är att skapa en parkeringsyta längs hela 


Grangatan i skogen bakom Aspgatan.  


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till kommunstyrelsen 


för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 


Förslagsställaren  


 







 


Kommunfullmäktige 


PROTOKOLL 


Sida 


20(34) 


Datum 


2023-05-29 


 


 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 


     


 


§ 77 Dnr KS-00277/2023  


Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen för beredning.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en fotbollsplan 


centralt i Järvsö.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Med bakgrund av att allt fler barn blir stillasittande och inte  håller på med 


spontanidrott på fritiden tycker jag att det skulle finnas en fotbollsplan 


(konstgräs) i Järvsö för barn och ungdomar. Det ska inte vara en plan där 


man spelar seriespel utan en plan dit barnen kan cykla eller gå till efter 


skolan och spela. 


 


Järvsö BK fick en otroligt fin anläggning i Skästra för ett par år sedan, men 


den är för avsides för att barnen själva ska kunna ta sig dit och spontanspela. 


 


Jag har två förslag på placeringar, med det som jag anser vara bäst som 


nummer ett. 


 


1. Bredvid pumptracken och Anders-Pers padel. Det skulle vara en optimal 


plats. Där finns det aktiviteter för hela familjen. Gillar man inte att cykla så 


kan man spela fotboll. Det som är bra med den platsen  är att det nästan alltid 


finns en vuxennärvaro i form av cyklister, padelspelare och de som fikar. Det 


tror jag bidrag till en bra miljö för alla. 


 


2. I samarbete med Järvsö IF borde det gå att få till en fotbollsplan i 


anslutning till Strandvallen. Det hade varit riktigt bra att samla många 


aktiviteter på en plats och kunna dra nytta av varandra; padel, hockey, 


friidrott och fotboll. Även här finns det också ofta en vuxennärvaro vilket 


stärker tryggheten."  
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Beslutsunderlag 


Medborgarförslag    


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget skickas till kommunstyrelsen 


för beredning. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Kommunstyrelsen 


Förslagsställaren  
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§ 78 Dnr KS-00010/2022  


Medborgarförslag gällande arbetsscheman inom 
äldreomsorgen 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget anses besvarat.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om arbetsscheman inom äldreomsorgen har inlämnats 


till  kommunfullmäktige. 


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Det finns många problem inom äldreomsorgen, ett av dem är dåliga 


scheman med delade turer. Anställda inom äldreomsorgen har på många håll 


en tuff arbetsmiljö, de äldre blir allt äldre och därmed växer ett större 


vårdbehov över hela dygnet och bemanningen måste förbättras. 


 


Delade turer är en arbetsform som innebär att arbetspasset styckas upp i två 


delar med flera timmars uppehåll mellan passen. Tillsammans med den tid 


uppehållet varar mellan passen blir den faktiska arbetsdagen mycket lång 


upp till 15 timmar från att man börjar tills man slutar. Att lösa barnomsorg 


för ensamstående med dessa arbetsförhållanden är knappast en lätt uppgift. 


 


Denna arbetsform infaller oftast varannan helg i schemat och är rena 


slaveriet. Att tillägga jobbar man oftast dagen före och efter. Delade turer är 


ett arbetsmiljöproblem med negativ påverkan på hälsan i form av stress, 


trötthet och dålig återhämtning mellan passen. 


 


Ett första steg till en bättre och attraktivare arbetsmiljö för oss 


välfärdsarbetare som varje dag vårdar, tar hand om och ger livskvalité åt 


våra gamla och svaga i samhället är att Ljusdals kommun plockar bort dessa 


eländiga turer en gång för alla! 


 


Det måste till en förändring där hållbara scheman skapar bättre arbetsvillkor 


och jämställdhet." 
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Kommunfullmäktige beslutade 31 januari 2022, § 14 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till omsorgsnämnden för 


yttrande. 


 


Omsorgsnämnden föreslår att medborgarförslaget ska bifallas under 


förutsättning att omsorgsnämnden får motsvarande tillskott till sin budget. 


I sitt yttrande skriver nämnden att idag finns dessa delade turer på lördagar 


och söndagar oftast varannan helg. Det största skälet är att skapa heltids-


tjänstgöring. Om enheten skulle anställa fler personer skulle ett antal 


arbetspass per månad bli över och måste då flyttas, oftast då samma dagar 


som andra enheter också har personer över. Det krävs en hel del logistik för 


att erbjuda scheman med heltider, det krävs dock att medarbetare kan och 


har möjlighet att förflytta sig. 


 


I arbetet för att skapa heltider behöver arbetet fortsätta på en mer över-


gripande nivå. Idag finns ett pågående arbete ”Heltidsresan”. För att på 


verksamhetsnivå underlätta diskuteras flexibel arbetstidsförläggning. Idag 


finns ett avtal. 


 


Omsorgsnämnden är positiv till att fortsätta arbeta för hållbara scheman, 


bättre arbetsvillkor och jämställdhet. 


 


För att åstadkomma detta behövs samarbete mellan nämnderna, kostnader 


för bättre scheman och behov av andra resurser måste analyseras. 


 


Förvaltningen har gjort en bild av kostnader för att avskaffa delade turer 


beroende på hur man använder resurspass i verksamheterna. Den mest 


realistiska kostnaden är cirka 8 500 000 kronor.   


           


Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att Heltidsresan 


som nu pågår innebär att alla ska ha heltid den 1 oktober 2023. 


 


När detta blivit klart ska scheman läggas så att de fungerar. Fram till dess är 


det svårt att påbörja arbetet med att ta bort delade turer. 


 


Framtid Ljusdal driver frågan att delade turer bör tas bort och detta kommer 


ses över framgent.           


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses besvarat. 


 


Arbetsutskottet föreslår att medborgarförslaget ska anses besvarat. 
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Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget avslås.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 102 


Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 55 


Förslag till beslut 18 april 2023 


Yttrande från omsorgsnämnden 22 juni 2022 


Kommunfullmäktiges protokoll 31 januari 2023 


Medborgarförslag 17 januari 2022 


Yrkanden 


Lena Svahn (S), Solange Nordh (C), Jonas Rask Samuelsson (C) och Irène 


Jonsson (S): Medborgarförslaget avslås. 


 


Kristoffer Kavallin (MP): Medborgarförslaget bifalles.  


 


Maud Jonsson (L), Pernilla Färlin (M), Henrik Karlström (SD), Marie-


Louise Hellström (LB) och Henrik Estander (L): Medborgarförslaget anses 


besvarat.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer yrkandena mot varandra. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller Lena Svahns m fl yrkande. 


 


Omröstning begärs. 


 


Ordföranden utser Lena Svahns m fl yrkande till huvudförslag.  


 


För att utse motförslag till huvudförslaget ställer ordföranden Maud Jonssons 


m fl yrkande mot Kristoffer Kavallins yrkande. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige beslutat utse Maud Jonsons m fl yrkande till motförslag. 


 


Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: 


 


Ja-röst för Lena Svahns m fl yrkande, Nej-röst för Maud Jonssons m fl 


yrkande.  
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Omröstningsresultat 


Med 21 Nej-röster mot 18 Ja-röster, 1 avstår från att rösta, har 


kommunfullmäktige beslutat enligt Maud Jonssons m fl yrkande.  


Reservationer 


Kristoffer Kavallin (MP), Jonas Rask-Samuelsson (C), Anna-Karin 


Zachrisson (C), Solange Nordh (C), William Våhlberg (C), Kiki Furstedt 


(V), Pia Hedblom (V), Marit Holmstrand (S), Ove Schönning (S), Lena 


Svahn (S), Sawsan Ghazal (S), Irène Jonsson (S), Kristoffer Hansson (S), 


Kristina Michelson (S), Walle Olsson (S), Annelie Wallberg (S), Gunnar 


Eriksson (S), Sara Cedenman (S) och Jan Nordlinder (S) reserverar sig mot 


beslutet. 


 


Centerpartiet lämnar skriftlig reservation: 


 


Centerpartiet tycker att när det pågår ett arbetssätt Brobygget för att komma 


till rätta med arbetsscheman (delade turer) inom äldreomsorgen ska inte 


politiken komma in och styra den pågående processen. 


 


Det vore önskvärt att låta experterna vår personal komma fram till ett bra 


förslag, som presenteras för politiken i Ljusdals kommun. Just nu arbetar 


personalgrupperna väldigt hårt i Brobygget med att hitta lösningar och att 


alla anställda får vara delaktiga i processen. Centerpartiet anser att det är 


viktigt att hela personalgruppen är delaktiga för att få en bred förankring.   


Centerpartiet ser fram emot en återkoppling från Brobygget och vår 


personal. 


 


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 79 Dnr KS-00091/2023  


Medborgarförslag gällande gemensamma odlingar i 
bostadsområden 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget anses besvarat.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om gemensamma 


odlingar i bostadsområden.  


 


Kommunfullmäktige beslutade 30 januari 2023, § 30 att skicka 


medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 


 


Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till markhandläggarna för 


yttrande. 


 


Markhandläggaren skriver i sitt yttrande att möjligheten till gemensamma 


odlingar i bostadsområden redan finns i dag. 


 


År 2020 ledde en motion från Oscar Löfgren (V) om att ”upplåta kommunal 


mark för odling” till ett arbete där kommunen såg över intresset för små-


skalig odling. Intresseundersökningen visade att det fanns ett intresse för 


odlingslotter och kommunen erbjuder nu områden för småskalig odling i 


Ljusdal och Färila. 


 


Kommunen arrenderar ut mark till föreningar som ansvarar för odlingarna, 


det kan handla om att flera grannar går ihop och startar en odlarförening eller 


att en befintlig förening arrenderar mark och ställer i ordning odlingslotter 


för sina medlemmar. Förutom de utpekade områdena har man möjlighet att 


komma med egna förslag på var man vill odla så tittar vi på förutsättningarna 


för området. 


 


AB Ljusdalshem har också på flera av sina fastigheter upplåtit mark för 


odlings-lotter till sina hyresgäster, om man är hyresgäst hos Ljusdalshem är 


man välkommen att höra av sig till dem för att se över möjligheten i området 


man bor i.          
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Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att efter en motion 


2020, med just dessa önskemål, har Ljusdalshem idag upplåtit mark på flera 


av sina fastigheter för odlingslotter till sina hyresgäster.  


 


Även kommunen arrenderar ut mark till föreningar där det också finns 


möjlighet att odla. Finns förslag på ytterligare platser, förutom de redan 


utpekade områdena, så ser kommunen över förutsättningar för den platsen. 


 


Därmed föreslås att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 


 


Kommunstyrelsen föreslår att medborgarförslaget anses besvarat.  


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelsens protokoll 10 maj 2023, § 104 


Arbetsutskottets protokoll 26 april 2023, § 57 


Förslag till beslut 16 mars 2023 


Yttrande från markhandläggaren 10 mars 2023 


Kommunfullmäktiges protokoll 30 januari 2023, § 30 


Medborgarförslag 30 januari 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Bifall till kommunstyrelsens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Pernilla Färlins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 
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§ 80 Dnr KS-00231/2023  


Val av ersättare i världsarvsrådet efter Thomas 
Evensson (M)  


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Fyllnadsval sker vid nästkommande sammanträde.  


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige har entledigat Thomas Evensson från uppdraget som 


ersättare i Världsarvsrådet. Fyllnadsval ska därför göras.  


 


Beslutsexpediering 


Akt  
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§ 81 Dnr KS-00111/2019  


Val av representant till Fågelsjö Gammelgård Bortom 
Åa ekonomisk förening (1) 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1.  Pernilla Färlin (M) väljs till representant i Fågelsjö Gammelgård Bortom 


 Åa ekonomisk förening.  


Sammanfattning av ärendet 


Ny representant till Fågelsjö Gammelgård Bortom Åa ekonomisk förening 


ska väljas.  


Yrkanden 


Lars Molin (M): Pernilla Färlin (M) väljs till representant i Fågelsjö 


Gammelgård Bortom Åa ekonomisk förening.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till Lars Molins 


yrkande. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Pernilla Färlin 


Förtroendemannaregister 


Fågelsjö Gammelgård Bortom Åa Ekonomisk förening 
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§ 82 Dnr KS-00291/2023  


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) om 
utredningen av Färila skola. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens 


ordförande Pernilla Färlin (M) om utredningen av Färila skola. 


 


Följande frågor ställs: 


 


1.  När fattades beslut om att utreda en nybyggnation? 


2.  När får kommunstyrelsen ta del av förstudie och förslag? 


3.  Är det rimligt att det tar så lång tid att åtgärda skollokaler att Ljusdals 


 kommun riskerar vite? 


 


Kommunstyrelsens ordförande Pernilla Färlin (M) svarar på frågan: 


 


"1. Uppdraget gavs av förra styret, och det var ett uppdrag om renovering 


eller renovering med tillbyggnad. Inget uppdrag gavs om någon nybyggna-


tion utan det har tydligen tillkommit under vägens gång. Jag blev mycket 


förvånad över att det ens fanns med ett förslag då uppdraget inte var detta.  


 


2. Under morgondagen kommer förstudien att bli offentlig handling. Tanken 


var att vänta till dess att vi hade något mer förslag, eftersom det vi har fått 


hittills innebär att den renoveringen skulle vara nästan lika dyr som en 


nybyggnation och det tycker inte vi kan stämma. Vi behöver ha bättre 


förslag. Vi måste också tänka på kommunens ekonomi. Idag har vi en 


inflation och en lågkonjunktur. Vi måste vara rädda om kommunens pengar 


och därför måste det här få ta tid. Vi kan inte fatta förhastade beslut utan väl 


underbyggda beslut när det gäller stora investeringar. När vi nu lämnar detta 


vidare till Ljusdalshem, som kommer att få sköta projekteringen, då kommer 


förstudiens underlag tas hänsyn till i det nya förslaget. Täta uppföljningar 


kommer att göras för att se att arbetet fortskrider och går framåt. 
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3. Det måste kanske få ta tid att åtgärda Färila skola. Vi måste ta hänsyn till 


ekonomin och då får vi lösa de akuta arbetsmiljöproblemen med moduler. 


Det svaret kommer även Arbetsmiljöverket att få." 


 


Debatt äger rum med inlägg från Jonas Rask Samuelsson (C) och Pernilla 


Färlin (M).  


Beslutsunderlag 


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 
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§ 83 Dnr KS-00292/2023  


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson (C) till 
utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) 
om planen för att säkra personalens och elevernas 
arbetsmiljö på Färila skola. Svar 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Frågan anses besvarad.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask-Samuelsson (C) har ställt en fråga till utbildningsnämndens 


ordförande Henrik Estander (L) om det finns en plan för att säkra 


personalens och elevernas arbetsmiljö på Färila skola. 


 


Jonas Rask-Samuelsson frågar om utbildningsnämndens ordförande kan 


redogöra för situationen med en eventuell åtgärdsplan och om det finns en 


tidplan för densamma för att åtgärda bristerna kring arbetsmiljön på skolan?  


 


Utbildningsnämndens ordförande Henrik Estander (L) svarar på frågan: 


 


"Som utbildningsnämndens ordförande är jag medveten om de pågående 


frågorna om arbetsmiljön på Färila skola. Vi i Framtid Ljusdal tar dessa 


frågor på stort allvar och arbetar aktivt för att säkra personalens och 


elevernas arbetsmiljö. Det är av yttersta vikt att komma igång med 


förbättringen av arbetsmiljön på Färila skola för att säkerställa elevernas 


optimala inlärning och välmående.  


 


Jag besökte även skolan i februari i min nya roll som skolkommunalråd för 


att lyssna in ytterligare vilka behov som skolan har. Det finns stora behov av 


renovering och byggnation av skolan. Det är ingen hemlighet att det råder ett 


brådskande behov av omfattande åtgärder för att adressera problemen på 


Färila skola, något som funnits i flera år utan att de olika styren som vi har 


haft har agerat tillräckligt. Och det ska ändras nu. 


 


En underrättelse från Arbetsmiljöverket har skickats till kommunen där flera 


brister beskrivs. Jag medger att situationen är oroande, men jag är övertygad 


om att vi alla är lika angelägna om att åtgärda dessa brister så snart som 


möjligt för att säkra en god arbetsmiljö på skolan. För närvarande arbetar vi 
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med att säkra tillfälliga moduler för mellanstadiet som löser de akuta 


bristerna på skolan. Dessa moduler kan vara på plats tidigast någon gång 


under hösten i och med att en upphandling ska ske och bygglov ska beviljas. 


Därefter krävs leverans av moduler samt indragning av värme, VA, el och 


fiber.  


 


Jag vill betona att Framtid Ljusdal är fullt engagerade i att säkerställa en 


trygg och säker arbetsmiljö för både personal och elever på Färila skola. Vi 


tar denna fråga på största allvar och kommer att vidta åtgärder för att skapa 


en långsiktigt hållbar skola. En skola som ger lärare förutsättningar för att 


lyckas med uppdraget att främja lärande och utveckling hos eleverna."  


Beslutsunderlag 


Fråga från Jonas Rask-Samuelsson 


Propositionsordning 


Ordföranden frågar om frågan kan anses besvarad. Ordföranden finner att 


kommunfullmäktige bifaller detta.  


 


Beslutexpediering 


Akt  
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§ 84 Dnr KS-00297/2023  


Medborgarförslag med önskemål om fler cykelställ i 
tätorterna 


Kommunfullmäktige beslutar 


 


1. Medborgarförslaget delegeras till samhällsservicenämnden för beslut.  


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag med önskemål om fler cykelställ i  tätorterna har 


inkommit till kommunfullmäktige.  


 


Förslagsställaren skriver: 


 


"Pga avsaknad av cykelställ i tätorterna och risk för cykelstöld avstår man 


idag många gånger att använda cykeln och tar bilen istället. 


 


För att uppmuntra användning av cykel istället för bil vill jag att kommunen 


sätter  upp ordentliga cykelställ strategiskt placerade (vid ex bilparkeringar) i 


Ljusdal, Järvsö och Färila. Cykelställ som tillåter att låsa fast cykeln i ramen 


(elcyklar). Det ger invånarna en trygghet från cykelstölder vid besök i 


affärer, vårdcentraler, naturområden, restauranger och andra lokaler/områden 


man besöker och vill lämna cykeln ur synhåll ett tag." 


Beslutsunderlag 


Medborgarförslag 


Propositionsordning 


Ordföranden föreslår att medborgarförslaget delegeras till samhällsservice-


nämnden för beslut. Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller 


detta.  


 


Beslutsexpediering 


Akt 


Förslagsställaren 


Samhällsservicenämnden 


 





